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کوتاه اقتصادی

قیمت سکه و ارز
 به تومان

تسلیت
همکار محترم جناب آقای سردار کاظمی

با نهایت تاس��ف و تالم مصیبت درگذش��ت پدر گرامیتان را تسلیت عرض 
نموده از درگاه پروردگار رحمان برای آن مرحوم آمرزش و رحمت واس��عه 

الهی و برای شما و دیگر سوگواران صبر و بردباری آرزومندیم.

مدیریت و کارکنان امور فنی و چاپ

قیمت بازارنوع سکه
956900سکه تمام طرح جدید
956200سکه تمام طرح قدیم

480000نیم سکه
273000ربع سکه

176000گرمی
97900هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3130دلار
4210یورو
5240پوند

853درهم

معاون بانک مرکزی:
برخی بانک ها

 نرخ سود توافقی را 
دور می زنند

وزیر نف�ت ش�ایعات درباره 
امضای قرارداد نفتی با روسیه را 

تکذیب کرد.
بی��ژن زنگنه درباره س��فر هفته 
گذشته خود به مسکو که در این سفر 
به عنوان رئیس کمیسیون مشترک 
ایران و روسیه حضور داشت، گفت: 
در جریان س��فر به روس��یه تفاهم 
نام��ه ای به منظ��ور توس��عه روابط 
اقتص��ادی، فنی و تج��اری بین دو 

وزیر نفت:
شایعات درباره امضای قرارداد نفتی 

با روسیه صحت ندارد

کشور امضا شده است.
وی افزود: در این سفر همچنین توافق نامه ای برای آسان سازی عملیات 
بانکی میان بانکهای ایرانی و روس��ی با هدف ش��تاب بخشی در عملیات 

تجار دو کشور امضا شد.
زنگنه با اشاره به اینکه در دیدار با همتای روسی خود )الکساندر نواک( 
درباره برگزاری بهتر و موفق تر اجلاس مش��ترک همکاری های اقتصادی 
میان دو کش��ور )که قرار است شهریور در تهران برگزار شود( مذاکراتی 
انجام شد درباره خرید نفت ایران از سوی روسیه گفت: در مذاکرات برای 
فروش نفت، خودمان را محدود به چیزی نمی کنیم اما شایعاتی که درباره 
امضای قرارداد با روسیه برای فروش نفت ایران وجود دارد، صحت ندارد.

وزیر نفت با بیان این که یکی از برنامه های دولت برای خروج از رکود 
اقتصادی، جایگزینی گاز با سوخت مایع در نیروگاههای کشور است، گفت: 
در 5 ماه اخیر تحول عظیمی در تولید و تأمین گاز کشور رخ داده و به 

همین نسبت از مصرف سوخت مایع کاسته شده است.
زنگنه با اش��اره به مقایس��ه 5 ماه نخست امس��ال در مقایسه با سال 
گذشته و کاهش مصرف سوخت مایع، اظهار کرد: تلاش وزارت نفت بر 
این است که بیش از گذشته اقدام هایی برای کاهش هرچه بیشتر سوخت 

مایع و جایگزینی آن با گاز انجام دهد.
وی با تأکید بر اینکه هر چه سوخت مایع کمتری مصرف شود، صادرات 
نیز افزایش خواهد یافت، تصریح کرد: با افزایش صادرات می توان تراز ارزی 

کشور را مثبت کرد.
وزیر نفت درباره روند توس��عه فازهای پارس جنوبی نیز گفت: طبق 
برنامه قرار است تا پایان سال 94، 200 میلیون متر مکعب گاز به تولید 
پارس جنوبی افزوده شود که سهم سال 93 و 94 هر کدام 100 میلیون 

متر مکعب است.
زنگنه درباره فاز 11 و احتمال حضور شرکت فرانسوی توتال در این 
فاز گفت: با برداش��ته شدن تحریم ها ممکن است بسیاری از شرکتها در 

پروژه های صنعت نفت ایران سرمایه گذاری کنند.
وی با بیان اینکه حتی اگر تحریم ها برداشته نشود ایران توسعه فاز 11 
را شروع خواهد کرد، گفت: البته توسعه فاز 11 پس از هفت فاز اولویت 
اول )12 و 15 تا 17 پارس جنوبی( و فازهای اولویت بعدی یعنی، فازهای 

13، 19، 20 و 21، 23 تا 24 و 14 آغاز می شود.
زنگنه با اشاره به اینکه هدف ما تولید گاز است نه تعریف طرح های 

جدید، افزود: باید پولها درست هزینه شود تا به نتیجه برسد.
زنگنه درباره واردات بنزین نیز گفت: واردات بنزین طبق برنامه تا پایان 
امسال انجام می شود و از خرداد ماه بنزین یورو 4 وارد کشور شده است.

آب 50 مشترک پرمصرف اداری روزانه 5 ساعت قطع می شود.
مدیر عامل آبفای استان تهران از اعمال محدودیت 5 ساعته آبرسانی 
به 50 مش��ترک اداری از امروز خبر داد و گفت: یکهزار مش��ترک اداری 

پرمصرف در شهر تهران شناسایی شده است.
به گزارش مهر، محمد پرورش از اعمال محدودیت های جدید آبی در 
پایتخت خبر داد و گفت: از روز دوشنبه برای 50 مشترک پرمصرف اداری 
ش��هر تهران که بیشتر از قرارداد خودشان آب مصرف کردند، محدودیت 

5 ساعته اعمال می شود.
مدیر عامل آبفای استان تهران با اشاره به اینکه حدود هزار مشترک 
پرمصرف اداری در تهران شناس��ایی شده است افزود: در مرحله نخست 
برای 50 مشترکی که مصرف آبشان اختلاف معناداری با سایر مشترکان 

پرمصرف دارد محدودیت ایجاد می شود.
پ��رورش ادامه داد: میزان مصرف مش��ترکان اداری براس��اس عرصه 
و اعیان مش��خص و براین اس��اس قرارداد بین مش��ترک و شرکت آب و 
فاضلاب منعقد می ش��ود. در حال حاضر، یک درصد مشترکان تهرانی را 

اداری تشکیل می دهد.

رئیس کمیس�یون انرژی مجلس گفت: برخی از احکام مرتبط با نفت 
در بودجه تبدیل به احکام دائم می شود.

علی مروی در گفت وگو با شانا در پاسخ به این پرسش که آیا اساسنامه شرکت 
ملی نفت ایران به بودجه 94 می رسد گفت: بنا به ضرورت طرح، ممکن است با 

فوریت وارد دستور کار مجلس شود. 
مروی تصریح کرد: قرار است در بودجه سال آینده احکام دائمی جدا شوند. 
از ای��ن رو بندهای مرتب��ط با نفت جدا و رابطه مالی آن با دولت و به قانون دائم 
تبدیل می شود که اگر این اتفاق تا زمان تصویب بودجه رخ دهد به نظر می رسد 

برخی مشکلها رفع شوند.
وی افزود: احکام دائم مانع از تکرار هر ساله آن حکم در بودجه سنواتی می شود.

این نماینده مجلس در خصوص دستور کار این روزهای کمیسیون انرژی مبنی 
بر طرح اجازه س��ازمانها و دس��تگاههای دولتی و موسسات عمومی غیردولتی به 
استفاده از انرژی خورشیدی، گفت: دستور کار مذکور در طرح حمایت از صنعت 

برق کشور مطرح و به خوبی دیده شده است.
مروی متولی این طرح را وزارت نیرو دانست و در خصوص نقش وزارت نفت 
در این طرح تصریح کرد: وزارت نفت می تواند از محل منابع حاصل از صرفه جویی 

به احداث نیروگاههای جدید اقدام کند.
رئیس کمیس��یون انرژی درباره جدایی بودج��ه از نفت با بیان این که همه 
اقتصاددانان جهان، اقتصاد وابسته به نفت را مانع تحقق تورم تک رقمی می دانند 
گفت: اقتصاددانان در تعجبند با وجود مالیات چگونه برخی کشورها به درآمدهای 
نفتی وابسته هستند.مروی با بیان این که بنده از ادوار گذشته مجلس بر این اعتقاد 
بودم که بودجه باید از نفت رها شود افزود: در آن زمان هر سال بیان می کردیم 
بودجه باید از نفت رها شود اما، دولتها هر ساله این امر را به عقب می انداختند.

عضو کمیسیون انرژی جدایی بودجه از نفت را عملیاتی دانست و افزود: برخی 
کشورهای اروپایی که ذخایرشان شبیه ما است توانسته اند این کار رامحقق کنند.

وی نظم در سیستم مالی را بستر جدایی بودجه از نفت خواند و بر این اساس 
اداره کشور با مالیات را امکان پذیر دانست.

م��روی لزوم توجه به مالیات به ج��ای درآمدهای نفتی را به معنای افزایش 
مالیات ندانست و تصریح کرد: با اصلاح نظام مالیاتی پایه مالیاتی گسترش می یابد.

رئیس کمیسیون انرژی مجلس:
برخی احکام نفت

 در بودجه  دائمی می شود

رئی�س کل بانک مرکزی 
گفت: روند ن�رخ تورم نوید 
کاه�ش آن را تا س�طح 20 
درصد می دهد ام�ا با توجه 
سیاس�ت های  اج�رای  ب�ه 
ضد رکودی در س�ال جاری 
پیش بینی می کنیم نرخ تورم 
حداکثر به سطح 25 درصد 

برسد.
ول��ی الله س��یف در جم��ع 
ب��ه  اش��اره  ب��ا  خبرن��گاران 
سیاس��ت های بانک مرکزی و 
دولت برای کنت��رل نرخ تورم 
اظه��ار داش��ت: در صورتی که 
سیاست های به کار گرفته شده 
توس��ط بانک مرکزی و دولت 
اس��تمرار می یاف��ت هدف های 
بهت��ری در رابط��ه ب��ا کاهش 
نرخ تورم تا پایان س��ال محقق 

می شد.
وی افزود: ام��ا وقتی هدف 
خروج از رکود را اضافه می کنیم 
ضمن اهمیت حفظ دس��تاورد 
نرخ تورم، س��رعت کاهش این 
متغیر کم می ش��ود و به همین 
دلیل اگر به عن��وان مثال قرار 
بود تورم با سیاس��ت های بانک 
مرکزی به زیر 15 درصد برسد، 
با اجرای سیاس��ت های خروج 
از رکود حداکثر در س��طح 25 

درصد قرار می گیرد.
رئی��س کل بان��ک مرکزی 

تاکید کرد: می��زان تورم اضافه 
ش��ده به تورم قابل پیش بینی 
در راس��تای آثار سیاس��ت های 
ضد رکود در نظر گرفته ش��ده 
و مه��م این اس��ت ک��ه این دو 
سیاس��ت با یکدیگر جلو برود و 
در نهایت تا پایان س��ال جاری 
در سطح هدف های تعیین شده 

قرار بگیرد.
پیش بینی ها  گفت:  س��یف 
ب��رای ت��ورم 93 ب��ا توج��ه به 
اجرای سیاست های ضد رکودی 
حداکثر 25 درصد است اما اگر 
روند گذش��ته ادام��ه می یافت 
نرخ ه��ای به دس��ت آمده به ما 
نوی��د می داد که ن��رخ تورم به 
رقم 20 درصد نزدیک شود؛ اما 
فعلا ترجیح می دهیم نرخ تورم 
را با هدف قطعی خروج از رکود 
تطبیق دهیم زیرا سیاست های 
خ��روج از رک��ود آثار خ��ود را 
خواهد گذاشت و بانک مرکزی 
تنها تمرکز بر کنترل تورم ندارد 
بلکه خ��روج از رکود یک بحث 
جدی اس��ت که حتما اجرایی 

خواهد شد.
به گفته وی هدف اصلی ما 
تک رقمی کردن تورم است که 
امیدواریم در س��ال 95 محقق 

شود.
ت��ورم  ک��رد:  اضاف��ه  وی 
پایان  در  هدف گ��ذاری ش��ده 

س��ال 94 حداکث��ر 15 درصد 
است و حتما دستاورد دولت و 
بان��ک مرکزی کمتر از این رقم 

خواهد بود.
رئیس شورای پول و اعتبار 
در خص��وص ط��رح صن��دوق 
پس انداز مس��کن اظهار داشت: 
نسبت  کارشناسی  بررسی های 
به این طرح در حال انجام است 
و ما کاملا موافق با دیدگاه های 
خص��وص  در  مس��کن  وزارت 
معرفی صندوق ه��ای پس انداز 
مسکن هستیم اما باید بررسی 
کنیم ک��ه آیا این سیاس��ت ها 
می تواند به صورت خودکفا باشد 
یا نیاز ب��ه کمک هایی از طرف 

دولت دارد.
وی تصریح کرد: اگر میزان 
کمک های��ی که بای��د از طرف 
دول��ت برای اج��رای این طرح 
دریافت ش��ود، مش��خص باشد 
هیچ مش��کلی وجود ن��دارد و 

هر چقدر سیاس��ت های بخش 
مس��کن بتواند منجر به تجهیز 
منابع بیشتر شود از آن حمایت 

می کنیم.
سیف با اش��اره به برگزاری 
چندین جلسه برای بررسی این 
طرح با حضور مسئولان وزارت 
راه و شهرسازی گفت: پیش بینی 
می کنیم این طرح در شهریورماه 
نهایی ش��ده و به شبکه بانکی 

ابلاغ شود.
رئیس کل بانک مرکزی در 
پاس��خ به این س��ؤال که بانک 
مرکزی از چه ابزارهایی در جهت 
هدایت 60 درصد منابع بانکی 
به س��مت س��رمایه در گردش 
استفاده خواهد کرد، گفت: بانک 
مرکزی تم��ام ابزارهای نظارتی 
خ��ود را به کار خواهد گرفت تا 
این هدف محقق شود و مبنای 
قضاوت بانک مرکزی بر اساس 
ن��وع و کیفیت عملکرد بانک ها 
و حرکت بر اس��اس هدف های 

تعیین شده است.
س��یف با اش��اره ب��ه میزان 
منابع قابل تجهیز برای پرداخت 
تسهیلات در سال جاری گفت: 
حدود 280 هزار میلیارد تومان 
مناب��ع بانکی در س��ال جاری 
قابل تجهیز و پرداخت است که 
اولویت اول، پرداخت سرمایه در 

گردش است.

نق�ش اصن�اف در بس�ته 
پیشنهادی دولت برای خروج 
از رک�ود نادیده گرفته ش�ده 

است.
رئی��س اتاق اصن��اف ایران در 
مورد نادیده گرفته شدن اصناف در 
بسته پیشنهادی دولت برای خروج 
از رکود غیرتورمی گفت: بخشی از 
آن به ضعف ما برمی گردد که باید 
به عن��وان طراح وارد می ش��دیم و 
کمرنگ عمل کرده ایم و بخش دیگر 
آن به وزارت صنعت برمی گردد که 
از زیرمجموعه خ��ود دفاع نکرده 
است و یقیناً با این بسته به مدینه 

فاضله نخواهیم رسید.
علی فاضلی دیروز در نشست 
خب��ری ب��ه نیازهای پی��ش روی 
اتاق های اصناف ایران و تشکل های 
صنفی اش��اره ک��رد و گفت: اتاق 
اصناف ای��ران از لح��اظ امکانات 
و قان��ون ب��ا ایرادهای��ی مواج��ه 
است که این مس��ئله را به اطلاع 
رئیس جمه��ور رس��انده ایم و قرار 
اس��ت در باب قانون نظام صنفی 
کمیت��ه ای زیر نظر مع��اون وزیر 
صنع��ت در امور تجارت تش��کیل 
ش��ود و از متخصص��ان اصناف در 

این کمیته حضور داشته باشند.

رئیس اتاق اصناف: با بسته خروج از رکود
به مدینه فاضله نمی رسیم

وی ب��ا انتق��اد از اینک��ه اتاق 
اصناف در تدوین برنامه های دولت 
آن ط��ور که باید نقش خود را ایفا 
نکرده اس��ت، افزود: البته آنجایی 
ه��م که اصن��اف در تدوین قانون 
نظام صنفی نقش اساسی داشت، 
نمایندگان مجلس کمترین توجهی 

به نظر اصناف نداشتند.
فاضل��ی ب��ا اش��اره ب��ه اینکه 
علی رغ��م انح��لال اتحادیه ه��ای 
کش��وری هنوز برخ��ی از نام این 
اتحادیه ها سوء استفاده می کنند، 
تصریح کرد: قانون قبل زیرساخت 

سیف: با اجرای سیاست خروج از رکود

تورم حداکثر در سطح 25 درصد قرار می گیرد

بانک های مرکزی روسیه و 
چین موافق�ت کردند که تمام 
مب�ادلات تج�اری دو کش�ور 
را ب�دون اس�تفاده از دلار و با 
ارزهای کش�ور خ�ود )روبل و 

یوآن( انجام دهند.
به گزارش خبرگزاری فارس به 
نقل از ایتارتاس، بانک های مرکزی 
روس��یه و چین روی طرحی برای 
مب��ادلات ارزی بین دو کش��ور و 
تبدیل روبل به یوآن و بالعکس به 

توافق رسیدند.
این ط��رح در حال حاضر باید 
مراحل رسمی خود را برای اجرایی 
شدن طی کرده و میزان مبادلات 
ارزی بی��ن دو کش��ور و همچنین 
زمان آغاز این طرح بس��ته به نیاز 

دو کشور تعیین خواهد شد.

این طرح مبادلات دو جانبه را 
به میزان قابل توجهی بین چین و 
روسیه افزایش داده و تاثیر نوسانات 
ارزی دلار را ب��ر روابط تجاری دو 

طرف کاهش خواهد داد.
این طرح نه تنها باعث افزایش 
استقلال اقتصادی دو طرف نسبت 
به دلار می شود بلکه ثبات اقتصادی 
را در ه��ر دو کش��ور ب��الا برده و 
در ش��رایط بحرانی ه��ر دو طرف 
می توانن��د نقدینگی ه��ای خود را 
حفظ کنند.این تصمیم طی سفر 
چند ماه گذشته ولادیمیر پوتین به 
چین بین دو کشور صورت گرفته 
است و از آن زمان تاکنون دو کشور 
در حال زمینه س��ازی برای حذف 
دلار از مب��ادلات دو جانب��ه خود 
هس��تند.چین بر پایه گزارش های 

موسس��ات معتبر اقتصادی، سال 
آینده می��لادی اقتصاد اول جهان 

می شود و روسیه نیز در حال حاضر 
در رده هشتم اقتصاد جهان است.

* علی طیب نیا وزیر امور اقتصادی و دارایی در دیدار با سیدعلی محمد موسوی 
دبیرکل س��ازمان همکاری های اقتصادی کشورهای در حال توسعه اسلامی )دی 
8( خواس��تار توس��عه روابط اقتصادی و تجاری بین کشورهای عضو این سازمان 
ش��د. به گزارش شبکه اخبار اقتصادی و دارایی )شادا(، دبیرکل دی 8 در ابتدای 
این دیدار با اش��اره به س��ابقه تاسیس این سازمان در این خصوص گفت: یکی از 
مهم ترین اهداف تاسیس این سازمان ایجاد اتحاد و تقویت روابط بین کشورهای 

بزرگ اسلامی بود.
* بعد از مطرح شدن نام محمد فروزنده برای احراز پست وزارت صنعت، 
مع�دن و تجارت در کابین�ه یازدهم، اکنون مع�اون اول رئیس جمهور از 
پیش�نهاد دولت به وی برای پذیرش یک پست مهم اقتصادی خبر داده 
اس�ت. به گزارش مهر، بعد از انتش�ار خبری مبنی بر احتمال جایگزینی 
محمد فروزنده با محمدرضا نعمت زاده در وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور نیز دعوت به همکاری دولت 
از محم�د فروزن�ده را تایید و ابراز امیدواری ک�رده تا وی ضمن پذیرش 
مس�ئولیت در پس�ت های اصلی، با دولت حسن روحانی همکاری داشته 
باش�د. این در حالی اس�ت که نام محمد فروزنده در کنار وزارت صنعت، 

معدن و تجارت، برای یک پست مهم اقتصادی دیگر هم مطرح است.
* سخنگو و مدیر خرید تضمینی گندم، برنج و چای گفت: از ابتدای فصل برداشت 
تاکنون، خرید تضمینی گندم به شش میلیون و 186 هزار تن به ارزش 65 هزار و 
610 میلیارد ریال از گندم کاران کشور رسیده است. محسن ملکی افزود: بخشی 
از مطالبات کشاورزان در دو نوبت چهارشنبه و پنج شنبه هفته گذشته پرداخت 
ش��د و مابقی مانده مطالبات گندم کاران به طور کامل تا سه ش��نبه هفته جاری 

تسویه می شود.
* در حال�ی ک�ه 388/6 میلی�ون اوراق ب�ه ارزش 895 میلیارد ریال در 
10 هزار و 481 نوبت مورد داد و س�تد قرار گرفت، ش�اخص فرابورس هم 
2/4 واحد کاهش و در رقم 788/79 واحد متوقف شد. به گزارش روابط 
عمومی فراب�ورس ایران، همچنین در میان بازاره�ای فرابورس، معامله 
ش�ش میلیون س�هم مجتمع صنعتی آرتا ویلتایر موجب ش�د بیشترین 
حجم معاملات را به خود تخصیص دهد. این در حالی اس�ت که کمترین 
حجم معاملات به داد و ستد 200 سهم بسته بندی ایران متعلق بود. بر این 
اساس، نمادهای حق تقدم مجتمع معادن مس تکنار، بورس اوراق بهادار 
و بورس انرژی بیشترین رشد قیمت را داشتند و بیشترین کاهش قیمت 

نصیب کارخانجات مخابرات ایران، رهشاد و بیمه سرمد شد.
* با اجرای عملیات کابل برگردان ارتباط تلفنی مش��ترکین با پیش ش��ماره های 
5540 ال��ی 5543، 4430 ال��ی 4435، 3470 ال��ی 3473 از امروز به مدت 72 

ساعت با اختلال همراه است.

توافق روسیه و چین برای حذف دلار
 از مبادلات تجاری

 ایتارتاس خبر داد

ظرفیت پهنای باند اینترنت 
شرکت مخابرات استان تهران 
و البرز در طی یک سال فعالیت 

3 برابر افزایش یافت.
غلامرضا شیدایی عضو هیئت 
مدیره ش��رکت مخابرات اس��تان 
ته��ران ضمن اع��لام این مطلب 
گفت: در یک س��ال اخیر بیش از 
مجموع ده سال گذشته به پهنای 
بان��د اینترنت این ش��رکت اضافه 

شده است.
وی گفت: ظرفیت شبکه استان 
تهران با اجرای طرح های در دست 
اق��دام به 600 گیگا بایت افزایش 
می یابد تا پاسخگوی نیازهای آینده 
همراه اول، ایرانسل، رایتل و دیگر 

اپراتورها باشد.

ش��یدایی در زمین��ه می��زان 
تهران  اس��تان  در  سرمایه گذاری 
افزود: س��ال 92 س��رمایه ای بالغ 
بر 246 میلیارد تومان در اس��تان 
تهران در ش��بکه های فیبر، مس، 
تجهیزات، پاور و IT سرمایه گذاری 
ش��ده و پیش بینی می شود که در 
سال 93 این رقم به 311 میلیارد 

تومان افزایش یابد.
عضو هیئت مدی��ره مخابرات 
اس��تان تهران در زمین��ه دایری 
تلفن ثابت مس��کن مهر گفت: در 
4 ماه��ه ابتدای س��ال 21 هزار و 
780 دای��ری در مناطق مس��کن 
مهر دایر شده که با احتساب این 
تعداد هم اکنون 43 هزار تلفن در 
مناطق جدید )مس��کن مهر( دایر 

و ظرفیت منصوبه در این مناطق 
به 100 هزار پورت رسیده است.

لازم به ذکر است قبل از سال 
92 می��زان تلف��ن دایر ش��ده در 
طرح های مس��کن تنها 5 هزار و 

27 شماره بوده است.
ش��یدایی با بی��ان این مطلب 
که ظرف یک سال گذشته تعداد 
فیش های دایر نش��ده در اس��تان 
تهران از 78 هزار فیش به 57 هزار 
فیش کاهش یافته گفت: براساس 
مصوب��ه مجمع تا پایان ش��هریور 
می بایس��ت تعداد فیش های باقی 

مانده به صفر  برسد.
وی گفت: ب��ا تلاش مجموعه 
فن��ی ش��رکت مخابرات اس��تان 
تهران در آذر ماه سال 92 »نقشه 

راه توس��عه ش��بکه« تدوین شد 
این نقش��ه راه براس��اس آخرین 
فناوری های روز تهیه شده تا از این 
پس کلیه اقدامات توسعه مخابرات 
استان تهران در قالب این طرح به 

اجرا درآید.
ش��یدایی در زمین��ه توس��عه 
ته��ران  اس��تان  در  فیبرن��وری 
گف��ت: 780 کیلومت��ر فیبر طی 
سال 92 در استان تهران کشیده 
شده که نسبت به سال گذشته 20 

درصد افزایش یافته است.
همچنین با افزایش اعتبارات 
نگهداری و توجه بیشتر به کیفیت 
خدمات، میانگین رفع خرابی فیبر 
نوری نسبت به سال 91 به مدت 

زمان 1/3 کاهش یافته است.

افزایش 3 برابری پهنای باند اینترنت در استان های تهران و البرز

تشکیل اتحادیه کشوری را ندیده 
بود و به همین جهت قانونگذار در 
اصلاح قان��ون جدید آن را منحل 
ک��رده و کمیس��یون های خ��اص 
تخصصی در این راس��تا تش��کیل 
خواهد ش��د که اکنون کمیسیون 
تخصصی املاک ش��کل گرفته و 
دو کمیسیون دیگر نیز در دستور 

کار است.
فاضلی نبود آم��ار و اطلاعات 
در بخش اصن��اف را یکی دیگر از 
نق��اط ضعف پیش رو برش��مرد و 
گفت: علیرغ��م 8800 اتحادیه و 

3 میلی��ون واحد صنفی در بخش 
خدمات فن��ی و توزیع نمی دانیم 
داشته هایش��ان چیس��ت و دلالی 
غیر مفید رشد عجیب و غریبی در 
برخی بنگاه های صنفی پیدا کرده و 
در برخی جاها حرف اول را می زنند 
که به دنبال هدفمند کردن نظام 

توزیع در کشور هستیم.
وی ایج��اد برندهای معتبر به 
ویژه در بخش اصناف را یکی دیگر 
از سیاست های جدید اتاق اصناف 
عنوان کرد، چرا که این کمبود در 
برخی جاها مانع از رونق می شود.

معاون نظارتی بانک مرکزی از 
تخلف برخی بانک ها و موسسات 
مالی در پرداخت سود بالاتر از 22 

درصد خبر داد.
حمی��د تهرانفر درب��اره وضعیت 
اجرای مصوبات ش��ورای پول و اعتبار 
در خص��وص نرخ س��ود س��پرده ها و 
تس��هیلات در نظ��ام بانک��ی، اظهار 
داشت: بانک ها خودشان توافق کردند 
ک��ه بر اس��اس نرخ س��ود 22درصد 
س��پرده دریافت  کنند و تا مدتی هم 
ب��ه این توافق خ��ود عمل می کردند، 
هرچند هنوز هم تعدادی از بانک های 
خ��وب متعهد به اج��رای این تفاهم 
نامه هس��تند اما برخ��ی از بانک ها و 
موسساتی که مشکل دارند از راه های 
دیگر نرخ سود توافقی را دور می زنند و 
از آنجا که می خواهند ضعف نقدینگی 
خود را بپوش��انند نرخ س��ود سپرده 

بیشتری را به مردم می دهند.
معاون نظارتی بانک مرکزی ادامه 
داد: بر اساس گزارش های منتشر شده 
تصمی��م گرفتیم که اگر این وضعیت 
ادام��ه یاب��د حتما اس��امی بانک ها و 

موسسات متخلف را اعلام می کنیم.
معاون نظارتی بانک مرکزی با بیان 
اینکه بانک ها نباید از طریق فرافکنی 
به مردم ریسک خود را جبران کنند، 
اف��زود: بانک مرکزی هم اکنون با این 
بانک ها در تعامل است و شاید تعداد 
ای��ن موسس��ات و بانک های متخلف 

بیشتر از دو یا سه مورد نباشد.
وی در پاس��خ ب��ه این پرس��ش 
که آی��ا به ای��ن بانک ه��ا اولتیماتوم 
داده شده اس��ت، تصریح کرد: با این 
بانک ه��ا مذاکره کرده ای��م و آنها هم 
قول مس��اعد داده اند که از این به بعد 
موارد را رعایت کنند ولی اگر نتوانند 
بر مشکلات نقدینگی شان فائق آیند، 
مجبور هس��تند به روش های ایذایی 
دست بزنند، وقتی مردم به موسساتی 
مراجعه می کنند که سود مورد تایید 
بانک مرکزی را اعمال نمی کنند باید 

ریسک آن را هم بپذیرند.
ای��ن مق��ام مس��ئول در بان��ک 
مرکزی با اش��اره ب��ه اینکه بانک های 
متخلف س��ودهای 26 و 27درصدی 
به متقاضیان پرداخت می کنند، ادامه 
داد: البته در قراردادها نرخ 22درصد 
مشهود است ولی برای مابقی اسامی 
دیگ��ری مانن��د هدیه، هب��ه و غیره 
می گذارند که از اس��امی کاملا تخلف 

بارز می شود.
تهرانفر در پاس��خ به س��وال ایرنا 
درباره وضعیت پرداخت سود تسهیلات 
در سیس��تم بانک��ی، گف��ت: بانک ها 
هم اکن��ون کمی راغب ب��ه پرداخت 
تسهیلات با عقود مبادله ای هستند به 
طوری که هم اکنون پرداخت تسهیلات 
فروش اقس��اطی و مبادله ای در نظام 

بانکی تا حدودی بیشتر شده است.
این مقام مسئول در بانک مرکزی 
ب��ا تاکید بر اینکه خیل��ی مانند قبل 
تس��هیلات مبادله ای انبساط نداشته  
است، تصریح کرد: نرخ های 25 تا 26 
درصد برای عقود مشارکتی با توجه به 

تورم 25 درصدی معقول است.
تهرانفر تصریح کرد: یکی از دلایل 
این است که روش معمول کار بانک ها 
در زمینه پرداخت تسهیلات مبادله ای 
مشکل ایجاد شد چرا که برخی بانک ها 
که زمانی فروش اقساطی داشتند بعد 
از مدت��ی از پرداخت این تس��هیلات 

کناره گیری کردند.
وی ب��ا بیان اینک��ه باید فرهنگ 
پرداخت فروش اقساطی ایجاد شود، 
گف��ت: بانک ه��ا تخلف��ی در زمین��ه 
پرداخ��ت ف��روش اقس��اطی مرتکب 
نش��ده اند ک��ه بانک مرکزی ب��ا آنها 

برخورد کند.
معاون نظارت��ی بانک مرکزی در 
پاسخ به سوالی در خصوص پرداخت 
تس��هیلات فروش خودرو با ارقام 10 
و 15 میلی��ون تومانی در نظام بانکی، 
اظهار داش��ت: این موض��وع تکذیب 
می ش��ود و در این خص��وص با مدیر 
عامل بانک تجارت صحبت کرده ام و 
وی گفت چنین چیزی نیست، ضمن 
آنک��ه اگر موارد مختص��ری هم بوده، 

اشتباه بوده است.
معاون نظارتی بانک مرکزی درباره 
برنامه بانک مرکزی برای س��اماندهی 
صرافی ها و تغییر س��رمایه اولیه آنها، 
خاطرنش��ان ک��رد: کل صرافی ه��ای 
کش��ور باید تحت نظر بانک مرکزی 
فعالیت کنند و ش��ورای عالی امنیت 
ملی هم در این زمینه مصوبه ای دارد، 
در گذشته نیز اتحادیه کشوری طلا و 
جواهر هم ب��ه صراف ها مجوز می داد 
ام��ا اکنون همه چی��ز روی میز بانک 

مرکزی است.
مج��وز  اینک��ه  بی��ان  ب��ا  وی 
صرافی های��ی ک��ه از اتحادی��ه طلا و 
جواهر مجوز داشتند، باطل شده است، 
گفت: به این صرافی ها دوستانه اعلام 
کرده ایم که فعالیت خود را زیر سایه 
نظارتی بانک مرکزی بیاورید و فضا در 

این حوزه باز است.
مع��اون نظارت��ی بان��ک مرکزی 
با اش��اره به ای��رادات دس��تورالعمل 
صرافی هایی که مجاز هستند، گفت: 
از شورای پول و اعتبار اجازه گرفتیم 
که این زمان تا پایان ش��هریور تمدید 
ش��ود ولی دیگر این مهلت را تمدید 
نمی کنیم. در دستورالعمل جدید چند 

ماده قبلی را اصلاح کردیم.

از امروز

واردات روغن خام با مجوز وزارت بهداش�ت صورت می گیرد و هیچ 
روغن پالمی ترخیص نمی شود مگر با مجوز این وزارتخانه.

محمد قبله دبیر انجمن صنایع روغن نباتی در یک نشس��ت خبری با اشاره 
به بحث های مطرح شده در مورد استفاده برخی واحدهای تولیدی صنایع غذایی 
از روغن پالم، اظهار داش��ت: وقتی مدیری با تخلف در یک واحد تولیدی روبرو 
می شود، بهتر است به جای رسانه ای کردن آن مسئله و ایجاد نگرانی بین مردم، 

به برخورد با واحد متخلف بپردازد.
وی ادامه داد: از س��ال 86 که قیمت گ��ذاری محصولات لبنی تا 2/5 درصد 
چربی مش��مول قانون تعزیرات حکومتی و محصولات با میزان چربی بالای 2/5 
درصد از نظر قیمت گذاری آزاد اعلام شدند، قابل پیش بینی بود که ممکن است 
برخ��ی واحدهای تولیدی برای اینکه محصولات خود را بدون زیان عرضه کنند، 

به استفاده از برخی مواد اولیه ارزان تر روی آورند.
قبله تصریح کرد: سال 86 اداره نظارت بر مواد غذایی وزارت بهداشت مجوز 
اس��تفاده از روغ��ن پال��م را در صنعت روغن نباتی صادر کرد که در واقع ش��کل 
این روغن جامد اس��ت، ولی میزان ترانس پایین تری نس��بت به روغن های جامد 
قبلی دارد. در عین حال، وزارت صنعت نیز سعی کرد با ابزارهای مختلف مانند 
کالابرگ، میزان مصرف روغن پالم را در کشور کاهش دهد، به طوری که میزان 
مصرف روغن مایع از سهم 6 درصدی به 45 درصد رسید و از سال 68 نیز روغن 
پالم به جای جامد شدن از طریق هیدروژنه شدن، وارد صنعت روغن نباتی شد.

وی با بیان اینکه برای اس��تفاده از روغن پالم استاندارد اجباری تدوین شده 
اس��ت، گفت: تمام واردات روغن خام از مخازن جنوب با مجوز وزارت بهداش��ت 
صورت می گیرد و اگر مجوز وزارت بهداش��ت وجود نداش��ته باش��د، هیچ روغن 
پالمی ترخیص نمی ش��ود. این در حالی اس��ت که وزیر بهداش��ت روغن پالم را 

سرطان زا می داند.
دبیر انجمن روغن نباتی ادامه داد: سال 86، 28 درصد ترکیب روغن وارداتی 
به کشور به روغن پالم اختصاص داشت که این رقم سال 87 به 57 درصد، سال 
88 به 50 درصد، س��ال 89 به 44 درصد، س��ال 90 به 46 درصد و سال 91 به 
44 درص��د رس��ید و طبق ب��رآورد اولیه، این میزان در س��ال 92 نیز حدود 45 
درصد روغن وارداتی به کشور بوده است که حدود 650 هزار تن برآورد می شود.
وی اظهار داشت: سال گذشته در شورای تولید و توزیع روغن نباتی، ترکیب 
واردات روغن با اختصاص 30 درصد به روغن پالم، 50 درصد به روغن سویا و 20 
درصد به روغن آفتابگردان مصوب ش��د تا این ترکیب در سال 93 توسط وزارت 

صنعت و انجمن روغن رعایت شود.
قبل��ه با بیان اینکه هیچ کالایی از هیچ کارخانه صنایع غذایی بدون تأییدیه 
وزارت بهداش��ت نمی تواند خارج ش��ود، گفت: نماینده وزارت بهداش��ت در هر 
کارخان��ه صنایع غذای��ی حضور دارد و تولید با اس��تفاده از روغن پالم با نظارت 

وزارت بهداشت انجام می شود.
وی در مورد استفاده از روغن پالم در روغن مایع نیز گفت: استفاده از روغن 
پال��م در روغ��ن نباتی در حد مجاز زیانی ندارد، بلکه اگر میزان مصرف روغن در 

هر فرد زیاد باشد، زیان ناشی از آن متوجه فرد خواهد شد.
وی ب��ا بی��ان اینکه 30 درصد از ترکیبات روغن س��رخ کردنی به روغن پالم 
اختصاص دارد، در پاس��خ به این س��ؤال که گفته می ش��ود پس از اجرای قانون 
هدفمندی یارانه ها به کارخانه های صنایع غذایی اجازه داده ش��د تا برای کاهش 
قیمت تمام شده تولید از روغن پالم استفاده کنند، گفت: از این موضوع اطلاعی 
ندارم.دبیر انجمن روغن  نباتی در پاسخ به این سؤال که گفته می شود 95 درصد 
روغ��ن پالم وارداتی، در صنعت روغن نباتی مورد اس��تفاده قرار می گیرد و بقیه 
آن در صنایع لبنی مصرف می ش��ود، نیز گفت: از نظر ما 100 درصد روغن پالم 
وارداتی، وارد صنعت روغن می شود، زیرا ما تولید کننده روغن هستیم و اگر قرار 
باشد روغنی به صنایعی دیگر وارد شود، باید توسط صنعت روغن نباتی تولید شود.

وی در واکنش به این صحبت وزیر بهداشت که گفته بود روغن پالم سرطان زا 
است، نیز گفت: چه تفاوتی بین روغن پالم و سویا وجود دارد که پالم را سرطان زا 
می دانند، اختلاف روغن سویا، آفتابگردان یا پالم از نظر ترکیبات چه چیزی است 

که وزیر بهداشت روغن پالم را سرطان زا می داند؟

دبیر انجمن صنایع روغن:

معاون فنی گمرک:
ثبت سفارش کالا 
حذف نشده است

مع�اون گم�رک جمهوری 
اسلامی ایران تاکید کرد: ثبت 
سفارش کالا حذف نشده و قرار 

نبود که حذف شود.
محمدرض��ا ن��ادری در گفت وگو 
با ایس��نا درباره خبر یکی از رسانه ها 
درب��اره ح��ذف ثبت س��فارش کالا از 
11 مرداد ماه سال 1393 اظهار کرد: 
چنین چیزی نیس��ت و ما گفتیم که 
کار کارشناسی درباره این موضوع در 

گمرک انجام خواهد شد.
وی اف��زود: البته ظاهرا س��ازمان 
توسعه تجارت نیز باید با بانک مرکزی 
هماهنگی هایی را انجام دهد که پس 
از اینکه این هماهنگی انجام ش��ود در 

این باره اقدام خواهد شد.
معاون فنی و امور گمرکی، گمرک 
جمهوری اس��لامی ایران درباره نقش 
این سازمان در بسته خروج غیرتورمی 
از رکود نیز اظهار کرد: بس��ته خروج 
غیرتورمی از رکود در جلس��ه شورای 
معاونی��ن م��ورد بحث ق��رار گرفته و 
وظایف حوزه های مختلف گمرک در 
این زمینه تعریف ش��ده که ان شاءالله 

اقدام خواهد شد.
نادری با بیان اینکه بسیاری از این 
وظایف توسط خود گمرک مطرح شده، 
تصریح کرد: خود من نیز در جلساتی 
که مربوط به گمرک بوده حضور داشتم 
و اصلاحاتی به عمل آمده که در دستور 

کار گمرک قرار گرفته است.
وی همچنی��ن از تعریف بس��ته 
حمایت از صادرات برای گمرک در 21 
بند خبر داد و گفت: این بس��ته برای 
اجرا به گمرکات کشور ابلاغ شده که در 
این زمینه یکی از موضوعات مرتبط با 
گمرک بحث ایجاد ارتباط الکترونیکی 

با کشورهای همجوار است.
معاون فنی و امور گمرکی گمرک 
جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه 
تفاهم نامه های ای��ن موضوع به وجود 
آم��ده اس��ت، اظهار ک��رد: در مصوبه 
مهلت ش��ش ماهه ای ب��رای این کار 
تعریف شده که در دستور کار گمرک 

قرار گرفته است.
نادری درب��اره احتمال انجام این 
موضوع در مهل��ت مقرر تصریح کرد: 
البته انجام این کار بستگی به آمادگی 
کشورهای مقابل نیز دارد اما از طرف ما 
آمادگی به طور کامل وجود دارد، چرا 
که این موضوع اساسا جزو پیشنهادات 

خود گمرک است.

بانک ها با کاهش تس�هیلات 
قرض الحسنه س�ایر بخش ها بر 
روی پرداخت وام ازدواج متمرکز 

شده اند.
علی اصغ��ر میرمحم��د صادقی 
مدی��رکل اعتبارات بان��ک مرکزی 
درباره وضعیت پرداخت تس��هیلات 
قرض الحس��نه ازدواج در سیس��تم 
بانکی و مناب��ع تامین پرداخت این 
تس��هیلات،  افزود: بان��ک مرکزی با 
هماهنگی معاونت نظارت و راهبردی 
رئیس جمهور تصمی��م گرفته روند 
اعط��ای تس��هیلات قرض الحس��نه 

ازدواج را تسریع بخشد.
وی از هماهنگ��ی بانک مرکزی 
ب��ا بانک ها ب��رای پرداخت س��ریع 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج خبر 
داد و اظهار داش��ت: بر اس��اس این 
پرداخت  قرار ش��ده  هماهنگی ه��ا 
تس��هیلات ازدواج تا پایان شهریور 

ماه سرعت بیشتری به خود بگیرد.
این مقام مسئول در بانک مرکزی 
تصریح کرد: بانک ها با مدیریت منابع 
س��ایر س��رفصل های قرض الحسنه، 
تاکید بیشتری بر پرداخت تسهیلات 

قرض الحسنه ازدواج دارند.
میرمحم��د صادق��ی در جم��ع 
خبرنگاران در پاس��خ به پرسش��ی 
در خص��وص اینک��ه چ��را بانک ها 
تس��هیلات ازدواج را آغاز کردند در 
حالی ک��ه مدعی بودند منابع کافی 
برای اجرای این سیاس��ت را ندارند، 
اظهار داش��ت: با توجه به اینکه این 
سیاس��ت از تاکیدات دولت بود در 
اولویت قرار گرفت لذا تصمیم گرفتیم 
سرفصل سایر منابع قرض الحسنه ای 

را مدیریت کنیم.
مدیرکل اعتبارات بانک مرکزی 
گفت: س��امانه ازدواج نشان می دهد 
که پرداخت تسهیلات قرض الحسنه 
ازدواج در دور جدید نس��بت به دور 
قبل هفت تا هش��ت براب��ر افزایش 

یافته است.
به گفت��ه وی، 12 بانکی که در 
س��امانه تس��هیلات ازدواج تقاضای 
متقاضیان را دریاف��ت می کنند در 
این مرحل��ه نیز وام ازدواج پرداخت 
می کنند.مدی��رکل اعتب��ارات بانک 
مرکزی درباره تکلیف بانک مرکزی 
به پرداخت وام ازدواج در دور جدید، 
اظهار داشت: بانک مرکزی پرداخت 
تسهیلات ازدواج را به بانک ها تکلیف 
نک��رده بلکه بر اس��اس مقدورات و 
منابع بانک ها با آنها در این خصوص 

تفاهم کرده است.

کاهش تسهیلات 
قرض الحسنه برای 
پرداخت وام ازدواج

آب مشترکان پرمصرف اداری
روزانه 5 ساعت قطع می شود

تمام واردات روغن خام
 با مجوز وزارت بهداشت صورت می گیرد


